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Klage på kvote for betinget skadefelling av ulv i region 4 og 5 

 

Foreningen Våre Rovdyr (FVR) klager herved på kvoten for betinget skadefelling av ulv på 10 dyr i 

region 4 og 5. Vedtaket tar ikke tilstrekkelig hensyn til ulvens genetiske status i Norge, at arten er 

kritisk truet på norsk rødliste og at arten er utsatt for ulovlig jakt. Det finnes en rekke andre 

forebyggende tiltak som bør iverksettes i forbindelse med en skadesituasjon på husdyr. Vedtaket 

inneholder også et punkt om å vurdere utvidet kvote om den blir fult utnyttet. En slik tilleggskvote 

har ikke hjemmel i lovverket og Klima- og miljødepartementet har flere ganger uttalt an slike 

tilleggskvoter er uønsket. Det skal foreligge ny informasjon av betydning om slike tilleggskvoter skal 

vurderes som lovlige. At kvoten eventuelt blir utnyttet er ikke tilstrekkelig som ny informasjon av 

betydning.  

 

Kritisk truet 

Ulv er kategorisert som kritisk truet på norsk rødliste. Bestandstallene som vedtaket forholder seg til 

inkluderer 24 ulv som allerede er døde. Rovdatas siste bestandstall teller derfor 33 ulv med helnorsk 

tilhold. Dette er særdeles få individ og er på ingen måte tilstrekkelig for en kritisk truet art i Norge.  

 

Genetisk situasjon 

De få ulvene som lever i Norge er preget av alvorlig innavl. De får færre unger, er eldre når de får 

valper og kan være infertile. Dette er på grunn av manglende tilskudd av nye individ med nye gener. 

Ulver som streifer er altså helt nødvendig for å få nye gener til bestanden, både i Norge og i Sverige. 

De samme ulvene som streifer er også de som lettest kan havne i situasjoner hvor bytter som husdyr 

blir ansett som lett tilgang på mat. Ulver som lever i familier tar lettere større bytter og foretrekker 

elg som mat. Det er derfor vi er nødt til å ta vare på ulvene som er på streif, for å få nye gener inn i 

bestandene som er helt avgjørende for bestandens overlevelse.  

Det er beregnet at vi trenger tilskudd av nye gener hvert 5. år i Norge om bestanden skal overleve. 

Det er også hovedgrunnen til at den genetiske statusen bør være kartlagt før fellingstillatelse gis. Det 

bør også tillegges vedtaket at områder hvor det er oppdaget genetiske viktige individ må unntas fra 

skadefellingsområdet.  

https://www.statsforvalteren.no/oslo-og-viken/ansatte/
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Ulovlig jakt 

Store rovdyr og spesielt ulv er utsatt for ulovlig jakt i Norge1. Alvorligheten av dette må ikke 

undervurderes og alle vedtak angående store rovdyr bør inneholde et avsnitt tilegnet vurderinger 

som tar for seg ulovlig jakt. Det må altså beregnes en viss ulovlig adgang av ulv når den samlede 

belastningen vurderes i tilknytning til naturmangfoldloven § 10, noe som ikke er gjort i dette 

vedtaket.  

 

Andre forbyggende tiltak 

Det finnes en rekke andre forebyggende tiltak som er mulig å iverksette ved akutte tapssituasjoner. 

Dette tildeles det mange millioner kroner til hvert eneste år. Rapporter viser at de aller fleste 

forebyggende- og konfliktdempende midler som deles ut, deles ut til husdyreiere2. Beredskapsbeiter 

blir prioritert og rovviltsikre gjerder bør brukes i områder i kjente streifområder. Sen og tidlig sanking 

er tiltak det bevilges mange millioner til og fungerer for å skille husdyr og rovdyr i tid og sted. Når 

slike midler tildeles og benyttes, bør dette være et argument for å spare så mange kritisk truede 

rovdyr som mulig. 

 

Tilleggskvote  

Foreningen Våre Rovdyr påpeker igjen at tilleggskvoter er ikke lovlig så lenge det ikke foreligger ny 

informasjon av betydning. Det er ikke slik at utvidet kvote skal vurderes kun fordi opprinnelig kvote 

er utnyttet. Vi krever derfor at et slikt tilleggspunkt fjernes fra vedtaket.  

 

Konklusjon 

• Streifdyr er avgjørende for tilføring av nye gener, og genetisk status bør derfor være kartlagt 

før fellingstillatelse gis.  

• Ulovlig jakt er ikke vurdert i vedtaket og bør tillegges.  

• Punktet om vurdering av ekstrakvoter må fjernes.  

 

Vennlig hilsen, 

 

 

Ingvild Elise Ihle           

Daglig leder/Foreningen Våre Rovdyr                   

ii@fvr.no 

 
1 https://forskning.no/okologi-naturressursforvaltning-naturvern/dramatiske-tall-for-ulovlig-ulvejakt/759627 
 
2 https://www.nibio.no/prosjekter/vurdering-av-fkt-ordningen 
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